
Protokół z XV 

Sesji Rady Gminy Poświętne, która odbyła się w dniu 16 marca 2012 roku w godzinach 
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 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy 
 

Posiedzenie otworzył radny Mieczysław Worach Przewodniczący Rady Gminy, powitał 

zebranych radnych, Wójta Gminy, sołtysów, kierowników jednostek i zaproszonych gości. Na 

podstawie listy obecności stwierdził kworum władne do podejmowania prawomocnych 

uchwał – lista obecności w załączeniu do protokołu. Na sekretarza wybrano radnego Świądra 

– radny wyraził zgodę. 

Ad. 3. Protokół z poprzedniej sesji przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 2. Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają uwagi do porządku posiedzenia. 

- Wójt Gminy wniósł o wycofanie uchwały dotyczącej oceny aktualności Studium 

uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania przestrzennego Gminy Poświętne oraz  w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Poświętne. Dodał, że wycofuje uchwały w związku 

z prośbą wykonawców wiatraków o przesunięcie czasowe spowodowane uzyskaniem 

uzgodnień z Zakładem Energetycznym. Poprosił o uzupełnienie poprzez wprowadzenie do 

porządku posiedzenia uchwały dotyczącej zatwierdzenia projektu systemowego 

‘Indywidualizacja nauczania i wychowania uczniów klas I-III w Gminie Poświętne w 

związku ze złożonym wnioskiem do urzędu marszałkowskiego oraz  w sprawie zmian w 

budżecie gminy na rok 2012. 

- radny Moskwa wniósł o uzupełnienie porządku obrad o podjęcie stanowiska w sprawie 

utworzenia przedszkola. 

- Przewodniczący Rady oznajmił, że wnioski głosowane będą oddzielnie. 

1. Za przyjęciem wniosku Wójta o zdjęcie z porządku obrad uchwał głosowano jednogłośnie. 

( 11 radnych brało udział w głosowaniu ) 

2. Za przyjęciem wniosku Wójta o wprowadzenie do porządku uchwały w sprawie 

zatwierdzenia projektu systemowego ‘Indywidualizacja nauczania  i wychowania uczniów 

klas I-III w Gminie Poświętne głosowano jednogłośnie. ( 11 radnych brało udział w 

głosowaniu ) 

3. Za przyjęciem wniosku Wójta o wprowadzenie do porządku uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy na rok 2012 głosowano jednogłośnie.(11 radnych brało udział w głosowaniu ) 

4. Za wnioskiem radnego Moskwy w sprawie wprowadzenia pod obrady punktu dotyczącego 

stanowiska Rady w kwestii utworzenia przedszkola głosowano jednogłośnie.( 10 radnych 

brało udział w głosowaniu) 
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 przybył radny Franas. 

Przewodniczący Rady odczytał nowy porządek posiedzenia po wniesionych zmianach i 

poprosił o przegłosowanie. Za przyjęciem porządku obrad głosowano jednogłośnie. ( 12 

radnych głosowało) 

Porządek posiedzenia po zmianach: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między  sesjami. 

5. Sprawozdanie z działalności Zakładu Usług Komunalnych za rok 2011. 

6. Informacja z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych w 2011 roku 

7. Informacja z realizacji zimowego utrzymania dróg.   

8. Podjęcie stanowiska w sprawie kosztów funkcjonowania pieczy zastępczej. 

9. Podjęcie stanowiska w sprawie poszanowania praw widzów Telewizji       

    Trwam. 



10. Podjęcie stanowiska w sprawie protestu wobec propozycji zniesienia Sądu  

     Rejonowego w  Opocznie 

11. Podjęcie stanowiska w sprawie utworzenia przedszkola gminnego. 

12. Podjęcie uchwał: 

a)  w sprawie ustalenia planu pracy Komisji Heraldycznej na 2012 rok 

b)  w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego ‘Indywidualizacja nauczania  i 

wychowania uczniów klas I-III w Gminie Poświętne, 

c) w sprawie wyrażenia/niewyrażenia  zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego, 

d) w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków, 

e) w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 

budżetowego na rok 2012 , 

f) w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Poświętne” 

g) w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego w Poświętnem z obowiązku 

wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu gminy Poświętne 

h) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012. 

13. Interpelacje radnych. 

14. Zapytania, informacje  i wolne wnioski. 

15. Zamknięcie obrad. 

Ad. 4. Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy 

- radny Franas zapytał o zarządzenie w sprawie tworzenia nowych okręgów wyborczych, 

- pani Duraj Sekretarz Gminy omówiła kwestie zmian okręgów wyborczych. Obowiązek 

zmian wprowadziły nowe przepisy prawa oraz kodeks wyborczy, należy dostosować obecny 

podział do nowego jednomandatowego podziału. W związku z tym zarządzeniem powołano 

zespół roboczy. Opracowany materiał będzie przedstawiony radzie, która podejmie decyzje 

stosowną uchwałą. 

Ad. 5. Sprawozdanie przedstawił pan Lipski Kierownik Zakładu Usług Komunalnych – w 

załączeniu do protokołu. Pytań nie było. 

Ad. 6. Informację przedstawił pan Łumiński K-t Gminny OSP – w załączeniu do protokołu. 

Pytań nie było. 

Ad. 7. Informację przedstawił Wójt, dodał, że w tym sezonie zima była łaskawa i tylko raz 

wyjechały samochody a 4 razy ciągnik. Pytań nie było. 

Ad. 8. Zagadnienie omówił Wójt, dodał, że jest to kolejne zadanie jakie państwo powierza 

samorządom bez zabezpieczenia środków finansowych na jego realizację. 
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 przybył radny Kacprzak Marian, liczba radnych wzrosła do 13. 

Za przyjęciem stanowiska w sprawie kosztów funkcjonowania pieczy zastępczej głosowano 

jednogłośnie. (13 radnych głosowało) 

Ad. 9.  Stanowisko Rady w sprawie poszanowania praw widzów Telewizji Trwam 

przedstawił pan Kośka pracownik urzędu. 

Za przyjęciem stanowiska głosowało 12 radnych, jeden był przeciw (13 radnych głosowało). 

Ad. 10. Stanowisko Rady w sprawie protestu wobec propozycji zniesienia Sądu Rejonowego 

w  Opocznie przedstawił pan Kośka pracownik urzędu.  

Za przyjęciem stanowisko głosowano jednogłośnie (13 radnych głosowało). 

Ad. 11. Stanowisko przedstawił radny Moskwa. 

- Wójt dodał, że środki pochodzą z kapitału ludzkiego i urząd marszałkowski zabezpieczył 

środki na tworzenie przedszkoli, gminy muszą złożyć wnioski do trybu konkursowego. 

Gminy bez przedszkola mogą uzyskać na start 15 dodatkowych punktów. Utworzone 

przedszkole jest dofinansowane przez dwa lata ale następne dwa lata gmina ma obowiązek go 

utrzymywać na własny koszt. Obecnie koszt funkcjonowania przedszkola to około 130 tys 



rocznie. Dodatkowo omówił zasady funkcjonowania przedszkoli. Jeżeli przedszkole 

niepubliczne prowadzone przez stowarzyszenie gmina ponosi 75% wydatków innym 

rozwiązaniem jest punkt przedszkolny. 

- radny Świąder Grzegorz zapytał, czy Wójt miał wcześniej informację o przedszkolach i od 

kiedy, twierdzenie, że jest za późno jest niezasadne, powinny już wcześniej być prowadzone 

rozmowy z rodzicami, rodzice chcą ponosić koszty funkcjonowania przedszkola.  

- Wójt stwierdził, że w takim stanie finansowym gminy nie podejmuje się tworzenia 

przedszkola, rozmawiał z przewodniczącym o przedszkolu ale nie stać gminy na dodatkowe 

wydatki. Dodał, że rodzice są zobowiązani do ponoszenia opłat w przypadku przebywania 

dzieci w przedszkolu powyżej 5 godzin. Koszty okażą się po powstaniu przedszkola. 

- radny Franas oznajmił, że Wójt jest organem prowadzącym, a nie rada, dodał, że listę 

podpisali młodzi ludzie i nie wolno z góry zakładać „nie bo nie”. Należy wszystko wyliczyć. 

Brak reorganizacji szkół nie ma wpływu na to czy powstanie przedszkole czy nie.  

- Wójt oznajmił, że aby iść w teren do rodziców trzeba wiedzieć z czym iść, najpierw trzeba 

ustalić formę, obecnie Wójt nie ma z czym wyjść w teren, reorganizacja systemu oświaty 

przyniosłaby około 400 tys oszczędności, zobowiązania są daleko idące, Na komisjach było 

omawiane ale obyło się o niczym, dodał, że trzeba przedyskutować zagadnienie, uzgodnić 

miejsce dopiero wyjść z propozycjami do rodziców. 

- Przewodniczący Rady oznajmił, że rada ma punkt w sprawie określenia stanowiska, 

wszyscy by chcieli aby powstało przedszkole, ale nie wiadomo czy wniosek będzie 

zaaprobowany, należy zmodyfikować go tak aby stanowisko określało czy gmina ma 

przystąpić do konkursu, ale wniosek może być niezaaprobowany, nieprzystąpienie może być 

również kłopotliwe, a w budżecie muszą być później środki na utrzymanie. Nie można 

obciążać nauczycieli dodatkowymi obowiązkami, wypłacono obecnie wyrównanie dla 

nauczycieli, może należy złączyć kwoty wyrównania i utrzymania przedszkola, Wypłacamy 

środki nie za pracę, a tutaj nie stać nas na utrzymanie przedszkola, zestawiając te kwoty czuję 

niesmak. 

- Wójt oznajmił, że wnioskodawcy muszą wybrać formę przedszkola. W przedszkolu 

publicznym muszą być dwa pełne etaty, na które trzeba zatrudnić nauczycieli, nie można 

robić przesunięć. 

- Przewodniczący Rady uważam, że bezcelowe byłoby zatrudnianie nauczycieli z zewnątrz, 

nie ma filiowania więc trudno będzie pozyskać własną kadrę. Nie jestem za dodatkowym 

zatrudnianiem i obciążaniem budżetu, jestem za wygospodarowanie nauczycieli z istniejącej 

kadry. Przez pierwsze dwa lata nie musielibyśmy za nich płacić. 

- Wójt omówił zasady wypłacania wyrównań dla nauczycieli dodając, że obecnie nie ma 

mozliwości przesuwania nauczycieli pomiędzy szkołami. 

- pani Kośka Skarbnik Gminy oznajmiła, że jest za przedszkolem ale z perspektywy budżetu 

obligują gminę stosowne przepisy i zależności, wydatki nie mogą przekraczać dochodów. 

Obecnie jest to około 230 tys zł, nie ma ostatecznej kwoty subwencji. Przy złamaniu zasad 

budżetowania Izba Obrachunkowa może uchylić uchwałę. 

- Przewodniczący Rady oznajmił, że był na spotkaniu gdzie omawiano zasady 

funkcjonowania przedszkoli ale nie mam wiedzy co do kosztów ponoszonych przez gminę. 

Przedszkole może prowadzić nawet ktoś z zewnątrz. Wkład własny w wysokości 15% ,może 

być w różnej formie np. wynajem sal. Należy policzyć wszystkie koszty a na przyszłość rada 

musi zabezpieczać środki. 

- Wójt dodał, że rozmawia z Wójtami gmin, które prowadzą przedszkola np. w Inowłodzu jest 

niepubliczne przedszkole, do którego gmina dopłaca 75% a koszt utrzymania dziecka wynosi 

570 zł. Dodatkowo zapoznał zebranych z kosztami funkcjonowania przedszkoli w innych 

gminach. 



- radny Świąder Grzegorz stwierdził, że wszyscy dookoła maja przedszkola, należy mieć na 

uwadze nasze dzieci i dać coś mieszkańcom a nie tylko podnosić podatki i zwiększać koszty. 

- radny Bogusz dodał, że każdy radny jest za przedszkolem, moja wnuczka jest wożona do 

Inowłodza co jest dużym utrudnieniem. Należy szybko podjąć temat i wyliczyć wszystkie 

koszty i podać radnym nawet na koniec sesji, chcemy choć nas nie stać. 

- Wójt oznajmił, że nie wie jakie koszty ma przedstawić, przedstawiłem zasady 

funkcjonowania przedszkoli u sąsiadów. Ponadto ponownie zapoznał zebranych z formami 

funkcjonowania przedszkoli. 

 - radny Franas stwierdził, że stanowisko należy przegłosować i ruszyć z miejsca, bo ciągle 

rozmawiamy i stoimy w miejscu. Poprosił o zamknięcie dyskusji w tej kwestii. 

- Wójt oznajmił, że muszą teraz być podane konkrety, radni chcą przegłosować coś i nakazać 

wójtowi wyjście w teren. 

- radny Bogusz stwierdził, że należy wziąć się poważnie za ten temat, niech pracownicy 

urzędu przedstawią wyliczenia i wtedy rada odpowiednio zagłosuje. 

- Przewodniczący Rady oznajmił, że głosujemy stanowisko a nie uchwałę, szczegóły powinny 

być omówione na komisjach, mamy czas do momentu ogłoszenia naboru wniosków. Jeżeli 

zajdzie konieczność to zwołamy nadzwyczajną sesję. 

Podjęto dyskusję związaną z możliwością utworzenia przedszkola. W dyskusji Wójt ponowił 

swoją wypowiedź w sprawie przedszkola, Przewodniczący Rady oznajmił, że wniosek jest 

prosty. 

- radny Grzegorski – oznajmił, że nie jest to zobowiązanie tylko rozpoznanie, potem Wójt 

powie czy są warunki do utworzenia przedszkola może powstanie stowarzyszenie. Należy 

przegłosować i zamknąć sprawę. 

- Wójt oznajmił, że nie jest w tej formie nie jest w stanie tego zrobić, dodał, że o 

dodatkowych kosztach będzie jeszcze mowa, mówię o świetlicy na którą trzeba będzie wziąć 

kredyt, na wyposażenie również nie ma środków. Bez reorganizacji oświaty dodatkowe 

zobowiązania są bardzo ryzykowne.  

- radny Bogusz przeprosił za swoja wypowiedź dotyczącą pracowników urzędu. 

- pani Duraj Sekretarz Gminy – oznajmiła, że uważała iż obecność pracowników na sesji jest 

niezbędna, wypowiedziane słowa były niefortunne ale spotkały się z aplauzem od niektórych 

radnych, co jest wielkim brakiem szacunku dla pracowników urzędu. 

- radny Kacprzak Bolesław oznajmił, że jest po stronie inicjatywnej, może stanowisko 

sformułowałbym inaczej ale należałoby poprosić o przyjście rodziców, przedstawić koszty, 

jeżeli nie przyjdą będzie pozwolenie na nieprzystępowanie do tego programu, uważam, że w 

tej sytuacji branie dzisiejszych diet jest bezzasadne. 

- Wójt oznajmił, że problem powstanie dopiero po 2 latach kiedy przedszkole będzie odpłatne 
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 na posiedzenie przybył radny Pawlik. 

- Wójt dodał, że na dziś nie ma odpowiedniego lokalu. 

- Przewodniczący Rady dodał, że był z Wójtem w szkole, ale z radnym Wielgusem oglądali 

pomieszczenia w szkole w Brudzewicach. Uważam, że błędem byłoby umiejscowienie 

przedszkola razem z gimnazjum. Przedszkole nie musi być w Poświętnem, byleby powstało. 

Przewodniczący Rady poddał projekt stanowiska pod głosowanie, za przyjęciem było 10 

radnych, 4 radnych wstrzymało się od głosu. Następnie ogłosił 10 minutową przerwę. 
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 wznowiono posiedzenie. 

- Wójt zwrócił się do radnych o utworzenie grupy inicjatywnej i określenie z czym 

wychodzimy do mieszkańców, nas obecnie na to nie stać. Dodał, że przez dwa lata będzie 

nabór bezpłatny, proszę określić konkrety, Wójt nie będzie organizował spotkań nie wiedząc 

konkretów, grupa musi wyjść do mieszkańców z konkretami, brak stowarzyszenia więc musi 

być przedszkole publiczne, proszę podejść poważnie do sprawy. 



- radny Franas zaapelował o trzymanie się porządku posiedzenia, dodał, że to stanowisko było 

już głosowane. 

Ad.12. a. Plan pracy wraz z uchwałą w sprawie ustalenia planu pracy Komisji Heraldycznej 

na 2012 rok  przedstawił radny Pawlik przewodniczący komisji ds herbu. Zapoznał zebranych 

ze składem oraz podjętymi działaniami komisji. 

- Wójt stwierdził, że w budżecie zabezpieczył środki na działalność komisji, które będą 

głosowane przy projekcie uchwały w sprawie zmiany budżetu, ale nie przewidziano środków 

dla wykonawcy. 

- radny Pawlik dodał, że autor chce podpisać umowę aby rozpocząć prace, płatność może być 

w przyszłym roku. 

- Wójt dodał, że nie można podpisać umowy bez zabezpieczenia środków finansowych. 

- radny Pawlik dodał, że na komisji podjęto umowę dżentelmeńską, wykonawca nie będzie 

żądał żadnych częściowych wypłat. 

- Przewodniczący Rady oznajmił, że głosowany jest plan pracy a nie umowy. 

- radny Kacprzak Bolesław pytał czy poprzedni projektant pobrał jakiekolwiek 

wynagrodzenie. 

- radny Pawlik oznajmił, że wszystkie czynności wykonane były bezpłatnie. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie planu pracy komisji doraźnej do spraw herbu gminy 

głosowano jednogłośnie. 

Ad.12.b. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego ‘Indywidualizacja 

nauczania  i wychowania uczniów klas I-III w Gminie Poświętne przedstawił pan Pisarski 

pracownik urzędu, dodał, że pozyskano 90 tys z przeznaczeniem na pomoce szkolne jak 

również pomoc metodyczną dla dzieci. Ponadto oznajmił, że pracownicy obecni na sesji są z 

polecenia przełożonych. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego ‘Indywidualizacja 

nauczania  i wychowania uczniów klas I-III w Gminie Poświętne głosowano jednogłośnie              

( 14 radnych głosowało ). 

Ad. 12.c. Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy. Za przyjęciem uchwały w sprawie 

wyodrębnienia  środków  funduszu sołeckiego głosowano jednogłośnie (14 radnych 

głosowało ). 

Ad. 12. d. Wniosek w sprawie taryf przedstawił pan Lipski Kierownik Zakładu Usług 

Komunalnych. Proponuje taryfy  w wysokości 2,25 zł za wodę przy wzroście o 15 groszy. Za 

ścieki kanalizacyjne w wysokości 5,53 zł przy wzroście o 4 grosze. Opłata abonamentowa bez 

zmian. 

- radny Moskwa wniósł o pozostawienie wysokości taryf z ubiegłego roku, jako motywację 

przedstawił to iż zakład osiągnął dużą nadwyżkę. 

- pan Lipski oznajmił, że wątpliwości należało przedstawić na komisji, dodał, że wzrastają 

wszystkie opłaty, zakład proponuje niewielki wzrost spowodowany wzrostem kosztów 

funkcjonowania zakładu. Nadwyżka powstała z innych źródeł nie ze sprzedaży wody, w 

przyszłym roku może powstać deficyt. Zakład pracuje dla zysku a nie dla strat. 

- Przewodniczący Rady – oznajmił, że wniosek jest niezasadny, głosujemy tylko 

zatwierdzenie lub niezatwierdzenie taryf. 

- Wójt dodał, że rada może zatwierdzić lub nie taryfy. Zapoznał zebranych z zapisami 

prawnymi dotyczącymi procesu zatwierdzania taryf. Przy niezatwierdzeniu taryf rada musi 

umotywować stanowisko. 

- pan Lipski zapoznał zebranych ze stawkami taryf jakie obowiązują w różnych gminach 

- radny Kacprzak Marian stwierdził, że zakład idzie na skróty, każdy chce coś mieć a nie 

bierze się pod uwagę kosztów mieszkańców, ceny produktów rolniczych ciągle spadają, coraz 

mniej zarabiamy. 



- radny Świąder Grzegorz oznajmił, że z przedstawionego wniosku wynika, że taryfy nawet w 

wysokości 5 zł za wodę rada przyjmuje albo nie i musi to jeszcze uzasadnić. Czy przy 

przedstawionej symulacji też musimy motywować stanowisko. 

- pani Duraj Sekretarz Gminy oznajmiła, że Wójt miał czas na weryfikację wniosku i nie 

przyjąłby wniosku na wygórowane taryfy. Ponadto przypomniała proces zatwierdzania taryf 

wynikający z przepisów prawa. 

- Wójt oznajmił, że nasza gmina posiada najniższe wysokości taryf w okolicy, poprosił o 

zatwierdzenie przedstawionych taryf. 

- radny Kacprzak Bolesław oznajmił, że radny Moskwa wyszedł na przeciw mieszkańcom, 

nie zatwierdzenie taryf skutkuje zwiększeniem dopłat do wody. Dlaczego na poprzedniej sesji 

inni radni nie mówili o ekonomi, ja też mogę zapytać mieszkańców czy chcą podwyżki wody. 

Nowa oczyszczalnia nie wpłynęła na koszty, dla kilku osób utrzymujemy placówki i 

dopłacamy do nich ponad milion złotych, a ile dopłacamy do wody. 

- radny Wielgus zapytał dlaczego we wniosku nie uwzględniono kosztów nowej oczyszczalni. 

- pani Sałaj Księgowa zakładu oznajmiła, że koszty ponosi gmina i dlatego nie uwzględniono 

amortyzacji. 

- Wójt oznajmił, że wszystkie gminy zatwierdziły taryfy, oczyszczalnia była niesprawna do 

zamknięcia, gdzie byłyby wożone nieczystości. Inni wójtowie zwracają uwagę, że mamy 

najniższe stawki za wodę jak i podatki 

- radny Kacprzak Bolesław jesteśmy bogaci ale w niektórych dziedzinach. Co mają inne 

społeczeństwa, zdołali poradzić sobie z oświatą np. w gminie Rzeczyca autobus dojeżdża po 

każde dziecko, dzieci mają wiaty aby schronić się przed deszczem. W Mysiakowcu ludzie 

przez 5 tygodni nie mieli wody i nikt im nie zapewnił dowozu. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków głosowało 4 radnych 10 było przeciw. W związku z 

czym przewodniczący Rady oznajmił, że Rada nie zatwierdziła przedstawionych taryf i 

będzie uchwała o niezatwierdzeniu taryf. 

Ad.12.e. Pani Duraj Sekretarz Gminy oznajmiła, że taryfy opracowywane są w pewnym 

okresie tzn. od 1 kwietnia do 31 marca. W ślad za tą uchwałą idzie uchwała w sprawie 

dotacji, która jest uchwalana na rok budżetowy, poprzednia już wygasła. Brak nowej 

komplikuje pracę w księgowości. Należy podjąć uchwałę w stawkach obowiązujących lub 

przyjąć proponowaną. Mieszkańcy zostaną pozbawieni dopłat do wody i ścieków.           

- przewodniczący Rady stwierdził, że teraz rada przegłosuje przedstawioną uchwałę w 

sprawie dotacji dla zakładu aby nie pozbawić mieszkańców dopłat do wody i ścieków. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego na rok 2012 głosowało 13 radnych. 

Ad.12.f. Projekt uchwały wraz z programem przedstawił pan Barul pracownik urzędu. 

- pan Bajerowski sołtys sołectwa Dęba stwierdził, że uchwalono coś bez znajomości realiów, 

każdy powinien odpowiadać za swoje zwierzęta, a co z watahami psów na polach i lasach, 

drobnej zwierzyny dziko żyjącej już nie ma. 

- Wójt oznajmił, że samorządy protestowały przeciwko tej ustawie, jest to bubel. Na 

posiedzeniu Rady powiatu wnioskowałem o rozbudowę schroniska w Opocznie i 

przekształceniu na powiatowe. Schronisko to może pomieścić 120 psów, budowa jednego 

boksu wynosi około 20 tys, a pobyt psa to prawie 400 zł, koszt złapania psa to 70 zł, rocznie 

pies będzie nas kosztował około 2300 zł i trzeba będzie płacić aż do biologicznej śmierci. Jest 

to kolejne zadanie dla gmin bez pieniędzy. 

- radny Pawlik tutaj ważne są zwierzęta a w sferach rządowych wszystko stoi na głowie, 

odpowiadamy za to również my. Ekolodzy wymusili ustawę na posłach, podobnie było przy 

reorganizacji szkół, zwierzęta są ważniejsze od ludzi. Co 4 lata możemy odpowiednio wybrać 



ale ludzie nie korzystają ze swoich praw. Musimy płacić na psy a nie mamy dla ludzi 

chorych. 

- radny Franas zapytał o konsekwencje przy braku podjęcia tej uchwały. 

- Wójt oznajmił, że prawo zmusza nas do tego. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Poświętne” głosował 1 radny, 12 

wstrzymało się od głosu. 

Ad. 12.g. Pan Lipski kierownik zakładu oznajmił, że na komisji omawiał dokładnie powody 

powstania i przeznaczenie nadwyżki, nadwyżka zostanie przekazana do budżetu gminy ale 

chciałby przeznaczyć ją na zakup nowego ciągnika. 

- przewodniczący Rady objaśnił sposób głosowania, w przypadku przyjęcia uchwały zakład 

zostanie zwolniony z obowiązku przelania nadwyżki do budżetu, w przeciwnym razie 

nadwyżka wchodzi do budżetu. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego w 

Poświętnem z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu gminy 

Poświętne nie oddano żadnego głosu, przeciw było 11 radnych 1 wstrzymał się od głosu (12 

radnych głosowało). 

Ad.12.h. Projekt uchwały przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy. 

- Wójt dodał, że zmiany dotyczą wprowadzenia diet dla komisji ds herbu. 

- przewodniczący Rady zapytał czy to wszystkie zmiany. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok głosowało 12 

radnych – jednogłośnie. 

Ad. 13 Interpelację złożył radny Wielgus, która została odczytana na posiedzeniu. 

Ad. 14. Zapytania informacje i wolne wnioski. 

- radny Małachowski oświadczył, że z powodów osobistych składa rezygnację z pełnienia 

funkcji przewodniczącego komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych. 

- radny Moskwa zapytało termin realizacji zakupów dla świetlicy w Gapininie. 

- radny Ajdamiak zgłosił nieprzejezdność drogi w Anielinie z powodu złego stanu 

nawierzchni. 

- pani Szufladowicz sołtys sołectwa Poświętne zgłosiła problem braku dojazdu mieszkańców 

do Opoczna, dodała, że zebrała kilkadziesiąt podpisów pod petycją. Zapytała również czy 

radny powiatowy jest zapraszany na sesję i co robi dla gminy. 

- Wójt oznajmił, że od dłuższego czasu próbuje rozwiązać ten problem, jednakże 

bezskutecznie. Przewoźnik argumentuje nieopłacalnością utrzymywania kursu. Gmina może 

dopłacać do przejazdów, proponowałem różne rozwiązania, rozmawiałem z prywatnym 

przewoźnikiem z Drzewicy jednakże ze względu na ekonomię nikt nie chce uruchomić 

przewozu. Sprawa była omawiana również w starostwie ale również bez efektu. 

- radny Franas oznajmił, że radny powiatowy jest obecnie na zwolnieniu, interesuje się 

sprawami gminy i wielokrotnie interweniował np. w sprawie drogi p[powiatowej w Dębie. 

Odnośnie dojazdu dodał, że z Tomaszowem zawszy było dobre połączenie. 

- radny Świąder Grzegorz – odnośnie połączeń to problem istnieje od dawna, liczy się to co 

jest opłacalne. Do Tomaszowa kursują tylko przejazdy szkolne z biletami miesięcznymi. 

- sołtys Studzianny – zgłosił problem zasypanego rowu przy drodze krajowej, woda 

zbierająca się w rowie podtapia posesję pana Sobczyka, należy umieścić tam rurę. 

- Wójt oznajmił, że w sprawie rowu interweniowali mieszkańcy Studzianny z powodu 

umiejscowionego tam wodociągu. W dalszej wypowiedzi poruszył kwestie przebudowy 

świetlicy wiejskiej w Brudzewicach, wniosek został przyjęty i przyszło zaproszenie do 

podpisania umowy. Koszt ogólny to 840 tys z czego 345 to dofinansowanie środkami 

unijnymi, część strażacka nie wchodzi do dofinansowania. Dodał, że należy teraz zdecydować 

czy gmina wchodzi w to zadanie jeżeli tak to Wójt musi mieć upoważnienie Rady do 



podejmowania stosownych działań. Wniosek jest na 13 miejscu na 139 wszystkich a jest to 

już ostatni nabór z PROW.  

- radny Wielgus oznajmił, że radni znają wszystkie za i przeciw, proszę o zwykłą uczciwość i 

solidarność, było o tym rozmawiane, obecna dyskusja nie ma sensu. 

- Wójt oznajmił, że jest to przebudowa połowy budynku, termomodernizacja bez 

wyposażenia. 

- Przewodniczący Rady stwierdził, że wójt oczekuje dziś stanowiska, przecież wspólnie 

ustalamy porządek posiedzenia, można było dopisać ten problem do porządku. 

- Wójt oznajmił, że jak rada podejmie stanowisko to on jedzie i podpisuje umowę. 

- radny Pawlik stwierdził, że radni nie powinni kierować się poprzednia sesją, presją rodziców 

i nauczycieli. Mam wyrzuty sumienia co do mojego głosowania. Nie widziałem takiej farsy, 

rodzice obrzucili błotem nasze świetlice, co jest bardzo bolesne. Interpretacja radnego 

Wielgusa była bardzo trafna. Ponadto proszę aby wyłączać telefony podczas posiedzenia. 

Musimy przyjąć odpowiednią politykę dla gminy, oczekujemy od wójta zdecydowanego 

stanowiska. W świetlicach kwitnie kultura, integracja społeczna, natomiast w szkołach nie ma 

żadnych dodatkowych darmowych zajęć i to właśnie jest postawa tych co krzyczą o dobro 

dziecka. Apeluję o poparcie projektu świetlicy w Brudzewicach. Od następnej sesji 

życzyłbym sobie aby wszyscy wyłączali telefony komórkowe podczas sesji.  

  - Przewodniczący Rady wniósł o przegłosowanie wniosku wójta o upoważnienie do 

podpisania umowy na przebudowę świetlicy w Brudzewicach. Radni jednogłośnie poparli 

przedłożony wniosek. 

- pan Kacprzak – mieszkaniec Małoszyc – zabrał głos odnośnie przedszkola, stwierdził, że 

jest przedstawicielem grupy rodziców i prosi o informacje co w tej sprawie zrobiono. 

- przewodniczący Rady oznajmił, że z radnych wyłoniono grupę inicjatywną do współpracy z 

rodzicami i Wójtem. 

- Wójt dodał, że radni przegłosowali, że trzeba coś zrobić, należy ustalić jakiego typu ma być 

przedszkole, wnioskodawcy muszą się też zaangażować, ja będę współpracował. 

O godzinie 14
18

 posiedzenie opuścił radny Bogusz. 

- pani Ciechańska dyrektor Szkoły w Dębie omówiła kwestie związane z funkcjonowaniem 

szkoły oraz zatrudnieniem nauczyciela na zastępstwo. 

- radny Moskwa ponowił pytanie odnośnie zakupu wyposażenia do świetlicy w Gapininie. 

W trakcie dyskusji do grupy inicjatywnej zadeklarowali się radny Worach, Wielgus, Moskwa 

i Świąder Grzegorz. 

- radny Franas oznajmił, że jego celem było utworzenie przedszkola, wójt oczekuje jakiegoś 

komitetu a powinien podziękować radnym za zaangażowanie, oni działają społecznie a wójt 

bierze za to uposażenie. Zadawałem pytania o oszczędności w oświacie ale pan nie umiał 

odpowiedzieć. Pan jest wójtem i od pana oczekujemy pomysłów, rada ma pomagać a nie 

przeszkadzać. Czy wójt spotkał się z rodzicami, oni będą zainteresowani różnymi formami 

działania przedszkola. Wszystkim leży na sercu dobro gminy, wiem jak głosowałem i wiem 

co mówię. Deklaruję wsparcie. 

- Wójt oznajmił, że każdemu można dołożyć, mówił pan o nakładach na oświatę, co do 

oszczędności przedstawił zapis protokołu i zacytował wypowiedź radnego Franasa. Dodał, że 

planowane oszczędności wyniosły by około 500 tys. Gmina Rzeczyca oszczędziła też około 

500 tys. Powstanie przedszkola będzie kosztować dodatkowe 100 tys. Na komisji 

dyskutowano o przedszkolu ale nie zapadły żadne decyzje. Nie mam konkretów więc z czym 

mam wystąpić przed rodzicami. Przedstawiałem konkrety ale pozostałem sam, prowadzę 

gminę tak aby nie dopuścić do zadłużenia. 

- radny Franas oznajmił, że do polemiki nie potrzeba pijaru. Dyrektor szkoły mówił, że nie 

ma gdzie przyjąć  dzieci z klas 4-6. Służby należy zaangażować do pomocy rodzicom a nie do 

szukania haków na Franasa. Wójt chce rządzić sam, rada jest niepotrzebna. 



- Wójt oznajmił, że Rada musi podjąć uchwały w sprawie szkół, uchwały nie przechodzą. 

Zobowiązania rozłożą budżet gminy. Oznajmił, że w następnej kadencji nie będzie startował, 

ale zła sytuacja następcy nie pomoże. Wójt nie robi żadnych zobowiązań, rada robi to ciągle. 

- radny Świąder Grzegorz oznajmił, że jest mu wstyd wobec rodzica obecnego na Sali, który 

przyszedł po konkrety. Zapytał od kiedy wójt wie o przedszkolu i czy przewodniczący Rady 

był z wójtem na szkoleniach. 

- Wójt oznajmił, że zna problem od lutego, informacje przekazałem przewodniczącemu 

- radny Świąder Grzegorz stwierdził, że radni dowiadują się o problemie pokątnie, informacja 

powinna być skierowana do ludzi, oglądaliście pomieszczenia i dalej nic, mieszkańcom trzeba 

dać cos więcej niż podwyżki podatków. 

- Wójt odniósł się do Lokalnej Grupy Działania, omówił ostatnie ustalenia, dodał, że będą 

rozdzielane ostatnie pieniądze z grupy, które gmina może pozyskać, jeżeli my ich nie 

weźmiemy pozostałe gminy chętnie je zagospodarują. Można pozyskać środki do Brudzewic i 

Gapinina ale jest to dodatkowe obciążenie gminy. 

- radny Grzegorski dodał, że wójt słusznie zauważył, inni oczekują od nas stanowiska, chcą 

wziąć nasze pieniądze. Wziąłbym na wyposażenie dla Brudzewic, bo inaczej będzie stało 

puste jak do tej pory, trzeba wykorzystać te możliwości. Gapinin ma 25 tys, przy wsparciu 

można zrobić zakupy za 50 tys. W grupie nie mieliśmy nigdy problemów, proszę o podjęcie 

słusznej decyzji. 

- Wójt dodał, że na koniec roku będą śmieci, następne zadanie bez środków, śmieci muszą 

trafiać na odpowiednio wyposażone  śmietniki, obecnie w województwie nie ma śmietnika 

spełniającego wymogi. Odpłatność wzrośnie kilkukrotnie. Mamy zobowiązania unijne, 

musimy prowadzić selekcję odpadów. 

- radny Kacprzak Bolesław-odnośnie lokalnej grupy, czy przewodniczący Rady uczestniczy w 

spotkaniach grupy, jest to nieeleganckie aby przewodniczący nie uczestniczył w tych 

spotkaniach. Mam odrębne zdanie na temat grupy, gmina partycypuje w utrzymaniu grupy a 

osoby indywidualne pozyskały więcej od nas. 

- sołtys Brudzewice-Kolonia – oznajmił, że niektóre gminy już przejęły gospodarkę 

śmieciami i koszt za wywóz bardzo nie wzrósł, ponadto gminy zarabiają na śmieciach. 

Opoczno ma problem z brakiem śmieci, mają nowy tabor i muszą go spłacić. 

- Wójt dodał, że muszą być specjalne linie segregacyjne, duży odzysk inaczej gmina będzie 

płacić kary. Trzeba przeprowadzić przetargi na odbiór oraz ustalić odpłatność od 

mieszkańców a przy konieczności utrzymywania linii segregacyjnych na pewno wzrosną 

koszty. Odnośnie remontu dróg dopiero odbył się przetarg na kamień i aktualnie nie mamy 

pracowników interwencyjnych. 

- radny Moskwa zwrócił się z ponowną prośbą o realizację inwestycji w Gapininie bez 

wsparcia środkami pochodzącymi z Leadera.  

O godzinie 15
10

 posiedzenie opuścił radny Pawlik. 

- Wójt oznajmił, że środki publiczne mogą iść na gotowość bojową jednostki a nie na 

wyposażenie świetlicy 

- radny Moskwa oznajmił, że część o którą chodzi została przekazana na gminę. 

Radni w dyskusji podjęli decyzję, że środki przeznaczone na świetlicę w Gapininie maja być 

zrealizowane bez wsparcia środkami pochodzącymi z Leadera. 

Podczas dyskusji na temat wyposażenia świetlic sołtys Brudzewice-Kolonia oświadczył, że 

taka kwota spokojnie wystarczy na całą świetlicę w Brudzewicach. O godzinie 1520 

posiedzenie opuścił radny Kacprzak Marian. 

- radny Franas zwrócił uwagę na głosowania odbywające się we wolnych wnioskach. 

- Wójt oznajmił, że jest to potwierdzenie wyrażonej zgody Rady dla działań wójta. 



- przewodniczący Rady oznajmił, że rada może zmienić porządek posiedzenia, ale dla 

zakończenia dyskusji proszę przegłosować czy mamy zajmować się tym dziś czy w innym 

terminie. 

- radny Kacprzak Bolesław – poprosił o skonkretyzowanie zagadnienia. 

- Wójt proponuję zobowiązanie w kwocie do 70 tys. 

- przewodniczący Rady dodał, że w proporcji 50/50 czyli 35 tys. 

- radny Kacprzak Bolesław oznajmił, że należy podjąć działania aby przewodniczący Rady 

mógł uczestniczyć w posiedzeniach zarządu grupy. 

- radny  Świąder Grzegorz zapytał o podejmowane działania w sprawie kanalizacji 

- Wójt oznajmił, że w tej kadencji nie będzie realizacji tej inwestycji. 

- radny Grzegorz Świąder – oznajmił, że za każdym razem była podobna odpowiedź, zapytał 

o koszt projektu i termin ważności. 

- Wójt oznajmił, że projekt kosztował 46 tys  

- radny Świąder Grzegorz oznajmił, że wciąż oczekuje odpowiedzi. 

- Wójt dodał, że budowa kanalizacji będzie kosztować gminę 4,5 mln. 

- pani Lasota pracownik urzędu omówiła kwestie związane z planowaną inwestycją 

kanalizacyjną, zapoznała zebranych również z obowiązującymi terminami ważności projektu. 

Dodała, ażeby przedłużyć ważność pozwolenia o następne 3 lata, należy wykonać cokolwiek 

na inwestycji. Obecnie nie znamy wysokości ani warunków pozyskania przyszłych środków 

unijnych. 

- przewodniczący Rady – czy decyzja co do kwoty z grupy musi być podjęta dzisiaj czy może 

poczekać. 

- Wójt najlepiej gdyby podjęto dziś, ponieważ trzeba będzie angażować kogoś z zewnątrz. 

- przewodniczący Rady oznajmił, że rada podjęła decyzję o umożliwieniu wójtowi 

pozyskania środków z lokalnej grupy działania oraz pozyskanie środków z Leadera. 

- radny Moskwa – odnośnie Gapinina, kiedy będzie podjęta realizacja wyposażenia bez 

wsparcia z leadera. 

- Wójt oznajmił, że nie będzie mógł zakupić wszystkiego z wykazu poza tym musi zasięgnąć 

porady prawnej w jaki sposób to wykonać. 

- radny Franas odnośnie obsługi prawnej, jest wiele sytuacji niejasnych, czy przewodniczący 

uważa, że wszystko jest w porządku, jesteśmy chyba jedynym samorządem pozbawionym 

obsługi prawnej. 

- przewodniczący Rady – uważam, że pani sekretarz powinna być na sesji, powinno być 

opinia prawna w każdej sytuacji. 

- Wójt oznajmił, że jeżeli rada uważa, że jest potrzebny dodatkowy prawnik to proszę 

zabezpieczyć środki a ja nie będę się sprzeciwiał. 

- radny Kacprzak Bolesław - dziwię się, że nie ma pani sekretarz a są goście do końca, chyba 

ma nienormowany czas pracy. Dziwi mnie, że prawa ręka Wójta wychodzi, w mojej pracy 

takie sytuacje są nie do pomyślenia. 

- Wójt stwierdził, że nie będzie się upierał, niech rada znajdzie kogoś to go zatrudnimy. 

Ad. 12. Po wyczerpaniu zagadnień przewidzianych pod obrady sesji radny Mieczysław 
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  zamknął posiedzenie XV  Sesji Rady Gminy 

Poświętne. 

 

        Przewodniczący Rady Gminy 

Protokołował 

         Mieczysław Worach 

Bolesław Kośka 

 

 


